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Høring over forslag til metode- og procesramme for Behandlingsrådet 
 
 
 
DSKO takker for denne høring og bifalder oprettelsen af et behandlingsråd. 

Det fremgår at Patienters erfaring inddrages på linje med øvrig tilvejebragt evidens. DSKO anerkender at 

patienter skal høres i fagudvalget, dog bør evidens, i almindelig akademisk forstand (her GRADE), veje 

tungere end enkelte patienters oplevelser og præferencer. 

De sundhedsøkonomiske overvejelser vurderes betydende og det anbefales at der er betydelig intervention 

og assistance fra sundhedsøkonomer, i såvel Rådet som i de enkelte fagudvalg. 

DSKO finder at der er behov for mulig ”fast-track” eller en form for forhåndsgodkendelse i det etiske 

komite system, datatilsynet og eventuelt lægemiddelstyrelsen, til de afgørelser der anbefales til 

vidensopsamling. Endvidere ønskes, i de tilfælde hvor der anbefales vidensopsamling, en beskrivelse af om 

resultaterne skal publiceres evt i peer-reviewed tidsskrift, eller anden sikring af datakvalitet.  

I behandlingsrådet beskrives at medicinindustrien skal være med som observatør. Der ønskes en nærmere 

beskrivelse af medicinindustrien, dækker det over teknologivirksomheder som udvikler udstyr?  

Der ønskes en beskrivelse af tidsrammen for udpegning til fagudvalg. Hvis en sagsbehandling forventes at 

tage 5-8 mdr, er der ikke meget tid til udpegninger via de lægevidenskabelige selskaber. Det må haves in 

mente at udpegninger til nyoprettede fagudvalg, kan være kompliceret og der ønskes en relevant 

tidsramme herfor. 
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